
2019 wordt een bietenjaar zonder neonicotinoïden nu het ministerie van LNV geen vrijstel-

ling heeft willen verlenen. Dat creëert een flink extra risico voor de teelt. Er ligt een grote 

uitdaging om op alle 80.000 hectares een succesvolle teelt te realiseren.

H
et toewijzingspercentage 

voor 2019 is in november al 

vastgesteld op 100 procent. 

Dat houdt in dat in totaal 

6.545.000 ton bieten á 17% suiker is toe-

gewezen (in totaal 1.113.000 ton suiker). 

De telers hebben gezamenlijk een areaal 

van 80.000 hectare opgegeven bij het 

afsluiten van de leveringsovereenkomst en 

de bestelling van het bietenzaad. Daar-

mee zaaien ze uit op gemiddeld bijna 14 

ton suiker per hectare. De gemiddelde 

opbrengst ligt met 14,4 ton suiker per 

hectare iets hoger. Of deze opbrengst 

gehaald kan worden, is zoals altijd sterk 

afhankelijk van de weersomstandigheden. 

Maar dit jaar komt er een risicofactor bij 

door het wegvallen van de neonics.

De leveringsplicht voor 2019 is 85% van 

95% van de LLB’s, dus 80,75% van de 

LLB’s. Suiker Unie is voornemens om circa 

100.000 ton bieten uit Vlaanderen te ver-

werken. Suiker Unie verwerkt deze bieten 

voor Iscal Sugar. Zij hebben met ongeveer 

140 telers contracten in de streek direct 

aansluitend aan Zeeuws-Vlaanderen.  De 

bedoeling is dat dit ook de komende jaren 

plaatsvindt. Gemiddeld zal de campagne 

hierdoor twee dagen langer duren.  

Neonics 
In 2019 mag geen zaaizaad gebruikt wor-

den dat is behandeld met neonicotino-

ïden. Dus ook geen restzaad van 2018 dat 

is behandeld met Sombrero. Dit is voor de 

bietenteelt een forse tegenvaller. Ook een 

vrijstelling voor het gebruik van een sterk 

gereduceerde dosering is onze sector door 

LNV niet gegund. Vanwege het verbod 

zal Cosun geen bieten accepteren die 

geteeld zijn uit zaad dat is behandeld met 

neonicotinoïden. Dit geldt ook voor bieten 

die buiten Nederland geteeld zijn.

Suiker Unie werkt met het IRS hard aan 

een goed systeem om bodeminsecten, 

maar zeker ook bladluizen, snel te kunnen 

waarnemen en deze informatie snel en 

precies bij de telers te krijgen. Daarbij zal 

ook ondersteuning gevraagd worden van 

telers en andere erfbetreders.

De monitoring blijft een hulpmiddel. De 

telers wordt dringend geadviseerd ook 

zelf regelmatig hun eigen gewassen en 

percelen goed te inspecteren. 

Bietentoerisme
Afgelopen jaar zijn er regels gesteld aan 

het bietentoerisme. Telers die voldoende 

hadden gezaaid, was het toegestaan om 

aan bietentoerisme te doen. De rege-

ling wordt in 2019 voortgezet, maar de 

beoordelingsgrens om aan bietentoerisme 

te kunnen doen is omlaag gebracht naar 

95% van de toewijzing. Dit was in 2018 

nog 100%. De berekeningsmethode om 

de gemiddelde opbrengst te berekenen 

is ongewijzigd, namelijk het gemiddelde 

van de afgelopen vijf jaar, waarbij het jaar 

met de hoogste en het jaar met de laagste 

opbrengst buiten beschouwing worden 

gelaten. Op het ledenportaal staat (onder 

toewijzing 2019) informatie over het 

areaal dat gezaaid moet worden om aan 

bietentoerisme mee te kunnen doen.

Samenwerkingsverbanden van telers 

moeten gezamenlijk ook aan de norm vol-

doen. Telers die in samenwerking met an-

deren hun bieten telen, doen er goed aan 

om zich tijdig te melden bij de agrarische 

dienst om verrassingen te voorkomen. 
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